
1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΠΟΕΔΗΝ: Περιστατικά βίας στο νοσοκομείο Άρτας
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-08-2019

Επιφάνεια: 452.16 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

ΠΟΕΔΗΝ: Περιστατικά βίας στο νοσοκομείο Άρτας
"Ξέφραγο αμπέλι" χαρακτηρίζει το νοσοκομείο Άρ
τας, η Πανελλήνια Ομοσπονδία Εργαζομένων στα 
Δημόσια Νοσοκομεία (ΠΟΕΔΗΝ), με αφορμή δύο 
νέα περιστατικά βίας στο Τμήμα Επειγόντων Περι
στατικών (ΤΕΠ) του νοσοκομείου.

Β
ίαια περισταστικά κατά του 
υγειονομικού προσωπικού 
του νοσοκομείου Άρτας ελ
λείψει προσωπικού φύλαξης 
καταγγέλλει η Πανελλήνια 
Ομοσπονδία Εργαζομένων Δημοσίων Νο
σοκομείων.Σύμφωνα με την ΠΟΕΔΗΝ, 

την προηγούμενη εβδομάδα στο νοσοκο
μείο, στο οποίο δεν υπάρχει κανένας φύ
λακας, ένας χρήστης τοξικών ουσιών α
πειλούσε οργισμένος το προσωπικό του 
Τμήματος Επειγόντων Περιστατικών και 
ταυτόχρονα συνοδός ασθενών έσπασε 
την τζαμαρία της πόρτας των ΤΕΠ.
"Από τύχη δεν είχαμε τραυματισμό από τα 
θραύσματα", αναφέρεται σε σχετική ανα
κοίνωση της ΠΟΕΔΗΝ η οποία τονίζει ότι 
"έχουμε επισημάνει αρκετές φορές την 
πλημμελή φύλαξη των Νοσοκομείων χω
ρίς η προηγούμενη κυβέρνηση να πάρει 
μέτρα". Αξίζει να σημειωθεί ότι στη συνά
ντηση γνωριμίας που είχε το προεδρείο 
της ΠΟΕΔΗΝ με τον υπουργό Υγείας Βα
σίλη Κικίλια και τον υφυπουργό Βασίλη 
Κοντοζαμάνη, έθεσαν υπόψη των δύο κυ
βερνητικών στελεχών τον κίνδυνο που α
ντιμετωπίζει το υγειονομικό προσωπικό 
των δημοσίων νοσοκομείων από βίαιες 
συμπεριφορές συνοδών και ασθενών κα
θώς και τα κρούσματα κλοπών που μαστί
ζουν τις δομές υγείας.

Κέντρο Υγείας-"φάντασμα" 
στο Βουργαρέλι

Την ίδια ώρα η ΠΟΕΔΗΝ καταγγέλλει ότι

το Κέντρο Υγείας Βουργαρελίου έχει εξε
λιχθεί σε Κέντρο-"φάντασμα", καθώς υ
πάρχει μόνο ένας ειδικευμένος γιατρός, ο 
οδοντίατρος και διευθυντής της δομής. 
Το συγκεκριμένο Κέντρο Υγείας εξυπηρε
τεί περισσότερους από 15.000 κατοίκους, 
ενώ τα έκτακτα περιστατικά διακομίζονται 
στην Άρτα δηλαδή 1,5 ώρα μακριά. 
"Συχνά έχουν καταγραφεί περιστατικά 
που κινδύνεψε η ζωή τους εξαιτίας της 
κατάστασης του Κ.Υ.", καταγγέλλει η ΠΟ
ΕΔΗΝ.

Χωρίς ασθενοφόρο 
το ΚΥ Καλεντίνης

Αποκαρδιωτική είναι η κατάσταση που ε
πικρατεί και στο Κέντρο Υγείας Καλεντί
νης αφού διαθέτει μεν τρεις οδηγούς- 
πλήρωμα ασθενοφόρου αλλά δεν έχει α
σθενοφόρο.
Το ασθενοφόρο που υπάρχει "είναι ένα 
παλιό με μόνιμες βλάβες", σύμφωνα με 
την ΠΟΕΔΗΝ και αυτό έχει ως συνέπεια 
"τα έκτακτα περιστατικά μεταφέρονται με 
ιδιωτικά μέσα (αγροτικά οχήματα, IX) εάν 
κληθεί ασθενοφόρο από Άρτα ή Βουργα- 
ρέλι που υπάρχουν σταθμοί του ΕΚΑΒ εί
ναι μιάμιση ώρα απόσταση".
Η ΠΟΕΔΗΝ κάνει έκκληση στην πολιτική 
ηγεσία του υπουργείου Υγείας να καλύ
ψει το ΚΥ Βουργαρελίου με ιατρικό προ
σωπικό και το ΚΥ Καλεντίνης με ασθενο
φόρο.
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1  Τα συνδικάτα ετοιμάζουν us κινητοποιήσεις τους εν
όψει και ms φετινής ΔΕΘ

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-08-2019

Επιφάνεια: 244.26 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Τα συνδικάτα ετοιμάζουν us κινητοποιήσεις τους εν όψει και ms φετινής ΔΕΘ
ΣΕ ΜΙΑ προσπάθεια προετοιμασίας των κι- 
νπτοποιήσεών τους για τπ Διεθνή Εκθεση 
Θεσσαλονίκης (ΔΕΘ) που θα πραγματοποι
ηθούν το Σάββατο 7 Σεπτεμβρίου θα προ
χωρήσουν τα συνδικάτα μετά τον Δεκαπε- 
νταύγουστο, επιδεικνύοντας, ωστόσο, «αργά 
αντανακλαστικά» σε σχέση με την αποτελε
σματική προώθηση των αιτημάτων του κό
σμου της εργασίας.

Από την ΑΔΕΔΥ εκδοθιικε η οργανωτική 
εγκύκλιος για την κινητοποίηση που θα γίνει 
στη φετινή ΔΕΘ. Σύμφωνα με την εγκύκλιο 
της Ανώτατης Διοίκησης Ενώσεων Δημοσί
ων Υπαλλήλων, στο πλαίσιο της συγκέντρω
σης και της πορείας που θα ακολουθήσει την

Καθυστερημένη αντίδραση ΑΔΕΔΥ 
για ns κυβερνητικής τροπολογίες

ημέρα των εγκαινίων της Εκθεσης, όπως είθι- 
σται κάθε χρόνο, τα βασικά αιτήματα θα είναι: 
* Η χορήγηση αυξήσεων στους μισθούς και 
σπς συντάξεις (με τον υπολογισμό της διετίας 
2016 και 2017 στη μισθολογική εξέλιξη) και 

- η καθιέρωση νέου μισθολογίου το 2020 που 
θα αποκαθιστά σταδιακά τα εισοδήματα και θα 
επαναφέρει τον 13ο και τον 14ο μισθό.
» Η κατάργηση του νόμου Κατρούγκαλου (ν. 
4387/16).

• Η πραγματοποίηση προσλήψεων μόντμου 
προσωπικού για να καλυφθούν τα οργανικά 
κενά.
• Η επέκταση του θεσμού των Βαρέων και Αν
θυγιεινών στο Δημόσιο.

Σύμφωνα με την ΑΔΕΔΥ, η συγκέντρω
ση και στη συνέχεια το συλλαλητήριο που θα 
ακολουθήσει στη Θεσσαλονίκη το Σάββατο 7 
Σεπτεμβρίου θα ξεκινήσει σης 6 το απόγευ
μα από το άγαλμα του Βεντζέλου. Μια ημέρα 
πριν πορεία στο κέντρο της πόλης θα πραγμα
τοποιηθεί από την ΠΟΕΔΗΝ με τη συμμετοχή 
εργαζομένων στη Δημόσια Υγεία, στην Πρό
νοια και στο ΕΚΑΒ.

Η εκτελεστική επιτροπή της ΑΔΕΔΥ θα μι

σθώσει λεωφορεία για να στηρίξει την προ
σπάθεια των ομοσπονδιών και των σωματεί
ων του Δημοσίου της Αττικής για μετακίνη
ση των μελών τους στη Θεσσαλονίκη. Ανά
λογη κινητοποίηση αναμένεται να γίνει και 
από τη ΓΣΕΕ.

Σημειώνεται ότι με καθυστέρηση τεσσά
ρων ημερών η ΑΔΕΔΥ πήρε θέση για ης τρο
πολογίες που πέρασε η κυβέρνηση την πε
ρασμένη εβδομάδα καταργώντας την υπο
χρέωση των εργοδοτών του ιδιωηκού τομέα 
να αιηολογούν ης απολύσεις που κάνουν και 
ακυρώνοντας την «ευθύνη εργοδότη και ερ
γολάβου» έναντι των εργολαβικών και υπερ- 
γολαβικών εργαζομένων.
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1  «Γ. ΓΕΝΝΗΜΑΤΑΣ» Επιβολή προστίμου σε
εργαζόμενη

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-08-2019

Επιφάνεια: 64.88 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Γ. ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ!»

Επιβολή προστίμου 
σε εργαζόμενη
Πρόστιμο ύψους 100 ευρώ επέβα
λαν οι επόπτες δημόσιας υγείας της 
Περιφερειακής Ενότητας Κεντρικού 
Τομέα Αθηνών σε εργαζόμενη του 
νοσοκομείου «Γ. Γεννημαιάς», η 
οποία κάπνιζε σε χώρο του νοσοκο
μείου. Οι επόπτες, κατόπιν καταγγε
λίας του ακιιβισχή για ία δικαιώματα 
ίων ΑμεΑ, Ανδρέα Μπαρδάκη, διε- 
νήργησαν στις 8 Αυγούσχου υγειονο
μικό έλεγχο σια γραφεία της Μονά
δας Ειδικών Λοιμώξεων του νοσοκο
μείου. Κατά την ώρα της αυτοψίας 
διαπίστωσαν όχι μια εργαζόμενη κά
πνιζε σε γραφείο της γραμματείας 
της μονάδας και της επιδόθηκε η 
επιβολή προστίμου 100 ευρώ. Σύμ
φωνα με τους επόπτες, ο προϊστάμε
νος απούσιαζε λόγω κανονικής άδει
ας. Εκτός από την επιβολή προστί
μου, η αρμόδια υπηρεσία της Περι
φέρειας προέβη και σε αυστηρές 
επισημάνσεις για την πιστή εφαρμο
γή του αντικαπνισχικού νόμου προς 
τη διοίκηση του νοσοκομείου.
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1  Τριπλάσια κρούσματα ιλαράς
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-08-2019

Επιφάνεια: 62.07 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΓΚΡΙΤΙΚΑ ΜΕ ΠΕΡΥΣΙ

Τριπλάσια 
κρούσματα ιλαράς
ΓΕΝΕΥΗ. Τα κρούσματα της ιλαράς 
στον κόσμο σχεδόν τριπλασιάστηκαν 
από τον Ιανουάριο σε σύγκριση με την 
ίδια περίοδο πέρυσι, ανακοίνωσε χθες 
ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας

(ΠΟΥ). Από την 1η Ιανουάριου έως τις 
31 Ιουλίου καιαγράφηκαν 364.808 
κρούσματα έναντι 129.239 κατά την 
ίδια περίοδο πέρυσι. Πρόκειται για 
«τους πιο αυξημένους» αριθμούς που 
έχουν καταγραφεί ποτέ από το 2006, 
δήλωσε ο εκπρόσωπος της ΠΟΥ, Κρί- 
σιιαν Λινχμάιερ, σε συνέντευξη Τύπου 
στη Γενεύη. Τα περισσότερα κρούσμα
τα έχουν καταγραφεί στη Λαϊκή Δημο
κρατία του Κονγκό, σιη Μαδαγασκάρη 
και στην Ουκρανία. Οι ΗΠΑ, απόχην 
πλευρά τους, κατέγραψαν τον μεγαλύ
τερο αριθμό κρουσμάτων ιλαράς των 
τελευταίων 25 ετών.
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1  Εκτίναξη οφειλών δημόσιας υγείας προς ιδιώτες
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-08-2019

Επιφάνεια: 303.13 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εκτίναξη οφειλών 
δημόσιας υγείας 
προς ιδιώτες
Στα 200 εκατ. από 133 εκατ. τον Απρίλιο

Σ
ημαντική άνοδο παρουσιά
ζουν οι ληξιπρόθεσμες οφει
λές της δημόσιας υγείας κατά 

το 2019, φτάνοντας στο 44,2% 
των συνολικών χρεών της Γενι
κής Κυβέρνησης προς ιδιώτες. 
Φαίνεται μάλιστα πως ο τομέας 
της υγείας είναι αυτός που οδή
γησε σε αύξηση τα συνολικά 
χρέη της κυβέρνησης προς τους 
ιδιώτες, τα οποία διαμορφώθη
καν στο τέλος Ιουνίου σε 1.686 
εκατ. ευρώ, με τα 200 εκατ. ευ
ρώ να αποτελούν χρέη του ΕΟ- 
ΠΥΥ και τα 546 των νοσοκομεί
ων.

Σύμφωνα με το τελευταίο Δελ
τίο Μηνιαίων Στοιχείων Γενικής 
Κυβέρνησης που εξέδωσε το Γε
νικό Λογιστήριο του Κράτους 
(ΓΛΚ), στο τέλος του 2018τα συ
νολικά χρέη των νοσοκομείων 
προς του ιδιώτες είχαν υποχω
ρήσει σε 294 εκατ. ευρώ, δηλα
δή στο χαμηλότερο επίπεδο από 
το 2011, με τα χρέη τότε να έχουν 
φτάσει στα 1.298 εκατ. ευρώ και 
να εκτιναχθοήντο 2012 στα 1.765 
εκατ. ευρώ. Πλέοντα χρέη έχουν 
προσεγγίσει τα 546 εκατ. ευρώ, 
καθώς κινήθηκαν ανοδικά μέ
σα στο πρώτο εξάμηνο του τρέ
χοντος έτους. Επίσης, στο τέλος 
του 2018 τα ληξιπρόθεσμα χρέη 
του ΕΟΠΥΥ είχαν διαμορφωθεί 
στα 191 εκατ. ευρώ. Εδώ πρέπει 
να σημειώσουμε ότι η διαμόρ
φωση των χρεών σ’ αυτά τα επί
πεδα φέρει τη «σφραγίδα» Μπερ- 
σίμη, καθώς είχε παραλάβει τον 
Δεκέμβριο του 2015 ληξιπρό
θεσμες οφειλές του ΕΟΠΥΥ προς 
ιδιώτεςπου ξεπερνουσαντο 1,7 
δισ. ευρώ, όταν το σύνολο των 
ληξιπρόθεσμων οφειλώντης Γε
νικής Κυβέρνησης προς προ
μηθευτές τότε ήταν 4,7 δισ. ευ
ρώ.

Προς τρίτες χώρες
Αξίζει να σημειωθεί ακόμη ότι 
στις αρχικές ληξιπρόθεσμες οφει
λές του Οργανισμού δεν συμ- 
περιλαμβάνονταν οι οφειλές προς 
τρίτες χώρες ύψους περίπου 200 
εκατ. ευρώ. Ήταν οφειλέςγιανο- 
σηλείες Ελλήνων πολιτών σε πα- 
ρόχους υγείας στο εξωτερικό, 
δηλαδή συνολικά στο τέλους του 
2015 οι συνολικές ληξιπρόθε
σμες οφειλές υπολογίζονταν κον
τά στα 2 δισ. ευρώ, για να υπο
χωρήσουν στο τέλος του 2018 
στα 191 εκατ. ευρώ.

Όπως φαίνεται και από τα 
στοιχεία του ΓΛΚ, μέσα στους 
πρώτους μήνες του 2019 συνε
χίστηκε η αποκλιμάκωση των 
χρεώνκαι τον Απρίλιο είχανυπο- 
χωρήσει στα 133 εκατ. ευρώ, για 
να αυξηθούν κατά 50% στο επό
μενο δίμηνο και να φτάσουν στο 
τέλος του Ιουνίου στα 200 εκατ. 
ευρώ.

Θα πρέπει πάντως να επιση- 
μανθεί ότι τα ληξιπρόθεσμα του 
ΕΟΠΥΥ και των νοσοκομείων 
αποτελούν μικτά ποσά, δηλαδή 
εμπεριέχουν απαιτήσεις του Ελ
ληνικού Δημοσίου από ιδιώτες 
για rebate και clawback που δεν 
έχει συμψηφιστεί ακόμα. Επί
σης οι μειώσεις των οφειλών κα
τά τα προηγούμενα χρόνια επι
τεύχθηκαν και με τη σημαντι
κή συμβολή των ίδιων των ιδιω
τών, καθώς οι προμηθευτές της 
υγείας αποτελούν τον μοναδικό 
κλάδο ο οποίος επιβαρύνεται με 
rebate και clawback. Το γεγονός 
αυτό βέβαια δεν μειώνει καθόλου 
το ότι υπήρξε ορθότερη διαχεί
ριση ειδικά στα οικονομικά του 
ΕΟΠΥΥ, που επέτρεψε και τη συ
νολική αποκλιμάκωση των χρε
ών.

[ SID:12873057]
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1  Στα ύφη οι τιμές των ρύπων στην Αττική λόγω της
φωτιάς στην Εύβοια

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-08-2019

Επιφάνεια: 580.87 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Στα ύφη οι τιμές των 
ρύπων στην Αττική λόγω 
της φωτιάς στην Εύβοια

✓ Πότε αναμένεται να καθαρίσει η ατμόσφαιρα
I i I f όκκινο" έχουν αγγίξει τα ε- 

Ιλ^ πίπεδα ρύπων στην Αττική 
I X εξαιτίας της φωτιάς στην 

Εύβοια. Από το πρωί της Τρίτης, μαύ
ρο σύννεφο καπνού έχει σκεπάσει 
την Αττική, προκαλώντας προβλήμα
τα ορατότητας αλλά και δυσφορίας. 
Τα επίπεδα συγκεντρώσεων αιωρού- 
μενων σωματιδίων σε όλο το λεκανο
πέδιο της Αττικής είναι πολύ υψηλά. 
Η ποιότητα του αέρα τόσο στα βό
ρεια και στα νότια προάστια, όσο και 
στο κέντρο είναι πολύ κακή εξαιτίας 
της φωτιάς στην Εύβοια και σε ορι
σμένες περιοχές οι τιμές ξεπερνούν 
τα 50 ΡΜ2.5 που θεωρείται επικίνδυ
νο για τη δημόσια υγεία.
Είναι χαρακτηριστικό ότι οι πυκνοί 
καπνοί από τη συγκεκριμένη φωτιά ε
κτός του γεγονότος ότι έχουν καλύ
ψει μια μεγάλη περιοχή στην Εύβοια 
και φτάνουν μέχρι την Αττική έχουν 
διασπορά ακόμη και στη Μαγνησία 
και τη Φθιώτιδα.
Ο καπνός που κάλυψε την Αττική και 
η μυρωδιά καμένου για την οποία μι
λούν οι κάτοικοι της Αθήνας, σημαί
νει μία σημαντική συγκέντρωση σω
ματιδίων αιθάλης, που ανάλογα με 
την κατεύθυνση και την ένταση του 
ανέμου, όπως και το πότε θα κατα- 
σβεστεί η πυρκαγιά, θα χρειαστεί μία 
έως τρεις μέρες για να υποχωρήσει 
σε φυσιολογικά επίπεδα, δήλωσε στο 
ΑΠΕ-ΜΠΕ ο καθηγητής Περιβαλλο
ντικής Μηχανικής του Τμήματος Χη
μικών Μηχανικών της Πολυτεχνικής 
Σχολής του Αριστοτελείου Πανεπι
στημίου Θεσσαλονίκης (ΑΠΘ), Δημο
σθένης Σαρηγιάννης.
Ο καθηγητής προβλέπει ότι η κατά
σταση θα βελτιωθεί γρήγορα με δε
δομένο και ότι "είμαστε στην εβδομά
δα του Δεκαπενταύγουστου κι είναι 
παραδοσιακά η εβδομάδα με τη χα

μηλότερη επιβάρυνση της ατμόσφαι
ρας με σωματίδια στον αστικό ιστό, 
λόγω του ότι πολλοί Αθηναίοι έχουν 
φύγει διακοπές", αν και διευκρινίζει 
ότι σε συνθήκες άπνοιας στην πόλη, 
οι ατμοσφαιρικοί ρύποι μπορεί να πα
ραμείνουν και να αιωρούνται για του
λάχιστον 1-2 μέρες.
Ο κ. Σαρηγιάννης τονίζει ότι η υπερ- 
συγκέντρωση των σωματιδίων αιθά
λης δεν έχει μακροπρόθεσμα αρνητι
κά αποτελέσματα στην υγεία των πο
λιτών, δύναται όμως να προκαλέσει ε
πιδείνωση της υγείας σε όσους ήδη 
αντιμετωπίζουν αναπνευστικά προ
βλήματα, κυρίως στο ανώτερο ανα
πνευστικό. Για τον λόγο αυτό επιση
μαίνει ότι οι κάτοικοι της Αθήνας τις 
επόμενες 2-3 μέρες καλό θα ήταν, ε
ξαιτίας και των υψηλών θερμοκρα
σιών -η έκθεση στις οποίες είναι από 
μόνη της επιβαρυντική για τον αν
θρώπινο οργανισμό- να περιορίσουν 
στις αναγκαίες τις μετακινήσεις τους. 
Ιδιαίτερα σε ηλικιωμένους, παιδιά και 
άτομα με προβλήματα υγείας συνι- 
στά να παραμείνουν σε εσωτερικούς 
χώρους που κλιματίζονται ή να ανα
ζητήσουν κάποια από τις δομές κλι
ματιζόμενων χώρων που έχει προβλέ- 
ψει η περιφέρεια Αττικής και οι Δήμοι. 
Εξάλλου, εγκύκλιο με οδηγίες προ
στασίας της Δημόσιας Υγείας σε πε
ρίπτωση εκδήλωσης πυρκαγιάς και 
συνακόλουθης αποκατάστασης ζη
μιών εξέδωσε το υπουργείο Υγείας. 
Μεταξύ άλλων συστήνεται:
Παραμονή σε κλειστούς χώρους. Σε 
περίπτωση όπου κατοικημένες περιο
χές βρίσκονται πλησίον μιας δασικής 
πυρκαγιάς κι επηρεάζονται από τον 
καπνό προτείνεται η ελάττωση των ά
σκοπων μετακινήσεων και η παραμονή 
σε κλειστούς χώρους χωρίς απευθεί
ας επικοινωνία με τον εξωτερικό αέρα

(κλείσιμο παραθύρων, πορτών και λοι
πών διόδων αέρα προς το εσωτερικό). 
Εξασφάλιση του δροσισμού των εσω
τερικών χώρων των κατοικιών. Κατά τη 
διάρκεια της νύχτας οι ένοικοι, και ιδιαί
τερα αυτοί που ανήκουν σε ευαίσθητες 
ομάδες, προτείνεται να κοιμούνται στο 
πιο δροσερό σημείο των κατοικιών. 
Παραμονή σε κλιματιζόμενους χώ
ρους. Δημόσια κτίρια, όπως σχολεία, 
νοσοκομεία, δημόσιες υπηρεσίες ή 
άλλες εγκαταστάσεις οι οποίες διαθέ
τουν συστήματα κλιματισμού μπο
ρούν να διατεθούν για την προστασία 
των ευαίσθητων ομάδων από τον κα
πνό. Εφόσον οι κατοικίες διαθέτουν 
σύστημα κλιματισμού, προτείνεται η 
χρήση του στη λειτουργία ανακύκλω
σης του εσωτερικού αέρα, ώστε να ε
λαχιστοποιηθεί η επιβάρυνση της 
ποιότητας του αέρα στους εσωτερι
κούς χώρους. Η επιλογή εισαγωγής 
"φρέσκου αέρα" που παρέχεται από 
ορισμένα συστήματα κλιματισμού 
πρέπει να απενεργοποιείται κατά τη 
διάρκεια της πυρκαγιάς για να απο
φευχθεί η εισροή καπνού από το εξω
τερικό περιβάλλον. Επίσης, είναι απα
ραίτητη η σωστή συντήρηση των φίλ
τρων των συστημάτων κλιματισμού 
και αν είναι εφικτή, αντικατάστασή 
τους με φίλτρα πιστοποιημένα.
Σε περίπτωση χρήσης αυτοκινήτου, 
προτείνεται η ρύθμιση του συστήμα
τος κλιματισμού του οχήματος στη 
λειτουργία ανακύκλωσης του εσωτε
ρικού αέρα ώστε να ελαχιστοποιηθεί 
η είσοδος του καπνού στο χώρο των 
επιβατών. Σε κάθε περίπτωση, θα 
πρέπει να αποφεύγονται οι άσκοπες 
μετακινήσεις και να χρησιμοποιού
νται τα φώτα των οχημάτων κατά τη 
διάρκεια της ημέρας, ώστε να απο
φευχθούν ενδεχόμενα ατυχήματα 
λόγω χαμηλής ορατότητας.



7;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Οκτώ μέρες αποκλεισμένη η Σαμοθράκη
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,18 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-08-2019

Επιφάνεια: 588.18 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΧΩΡΙΣ ΠΛΟΙΟ

Οκτώ μέρες 
αποκλεισμένη 
η Σαμοθράκη

ΣΕΛ. 18
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1  Οκτώ μέρες αποκλεισμένη η Σαμοθράκη
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,18 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-08-2019

ΣΥΝΕΧΙΣΤΗΚΕ ΚΑΙ ΧΘΕΣ Ο ΠΟΛΥΗΜΕΡΟΣ ΑΚΤΟΠΛΟΪΚΟΣ ΑΠΟΚΛΕΙΣΜΟΣ ΤΟΥ ΝΗΣΙΟΥ

Οι γενναίοι της Σαμοθράκης
Η> Αποκομμένη παρέμεινε και
χθες η Σαμοθράκη, μετρώντας την ό
γδοη μέρα χωρίς θαλάσσια συγκοι
νωνία, μετά την βλάβη των πλοίων 
της μοναδικής εταιρείας που συν
δέει το νησί με την Αλεξανδρούπο
λη, με αποτέλεσμα την απίστευτη 
ταλαιπωρία εκατοντάδων επισκε
πτών, την καταστροφή της αιχμής 
της τουριστικής περιόδου αλλά και 
την εξάντληση των αποθεμάτων α
γαθών με αντίκτυπο και στην τοπι
κή κοινωνία και οικονομία.

Πλέον από σήμερα αναμένεται το 
ταχύπλοο καταμαράν «Andros jet» 
να μπορέσει να εξυπηρετήσει την 
ακτοπλοϊκή σύνδεση, ενώ από 
πλευράς Πολιτείας δεν υπήρξε άλ
λη εναλλακτική για την άρση του α
διεξόδου που δημιουργήθηκε. Σε 
αυτή την περίπτωση, αναμένεται 
σήμερα το πρώτο δρομολόγιο να γί
νει από τη Σαμοθράκη προς την Α
λεξανδρούπολη και από την Αλε
ξανδρούπολη προς τη Σαμοθράκη, 
ώστε από την Πέμπτη 15.08 να μπο
ρεί να πραγματοποιεί καθημερινά 
τρία δρομολόγια. Το καταμαράν α
ναπτύσσει 36 κόμβους/ώρα ταχύ
τητα, ενώ διαθέτει μεταφορική δυ
νατότητα 600 επιβατών και 75 οχη
μάτων IX.

Ωστόσο, μάλλον δεν καλύπτονται 
πλήρως τα προβλήματα καθώς πλέ
ον αρχίζουν να εμφανίζονται ελλεί
ψεις σε είδη πρώτης ανάγκης, τρό
φιμα και φάρμακα στο νησί, αφού 
τις ημέρες αυτές είχε διακοπεί και 
η τροφοδοσία σε αγαθά.

To «Andros Jet» δεν δύναται να 
μεταφέρει φορτηγά, τα οποία θα 
τροφοδοτούσαν τη Σαμοθράκη, με

Γν Ελλείψεις σε είδη 
πρώτης ανάγκης και 

αγαθά. «Χάνεται» ο 
τουριστικός Αύγουστος 
— Σήμερα αναμένεται η 
πρώτη άφιξη επιβατηγού

αποτέλεσμα οι φορείς του νησιού 
να ζητούν τη δρομολόγηση και του 
πλοίου «Anax», που είχε εκτελέσει 
δρομολόγια στις 9 και 10 Αυγού- 
στου.

Μάλιστα ο δήμαρχος Σαμοθρά
κης Θ. Βίτσας σε ανακοίνωση - ε
νημέρωσή που ανάρτησε σε μέσα 
κοινωνικής δικτύωσης αναφέρει τα 
εξής:

1 Γίνονται προσπάθειες συνέ- 
.χισης της υποστήριξης 

στους εγκλωβισμένους ταξιδιώτες 
που έχουν επείγουσες ανάγκες.

2 Υποβλήθηκε αίτημα στο υ- 
. πουργείο Ναυτιλίας για δρο
μολόγηση οχηματαγωγού για μετα

φορά εμπορευμάτων. Η τοπική α
γορά έχει μεγάλες ελλείψεις πολλών 
αγαθών, τροφίμων κ.λπ.

3 Υπάρχει στενή συνεργασία 
.με τον περιφερειάρχη ΑΜΘ 
για βοήθεια αντιμετώπισης εκτά

κτων αναγκών.

4Αναζητείται οποιαδήποτε 
.λύση για πιο γρήγορη διέξο
δο από τα ήδη ανακοινωμένα.

Πολυήμεροβ αποκλεισμέ^
Το νησί έχει μείνει χωρίς καράβι 

από την Τρίτη (6.8), αφού το μονα-

Εκατοντάδες εγκλωβισμένο 
κάτοικοι και τουρίστεε 
έχουν κατακλύσει το λιμάνι 
insΣαμοθράκηε

δικό πλοίο «Saos II», που συνδέει 
Αλεξανδρούπολη - Σαμοθράκη, πα
ρουσίασε βλάβη. Στις 9 και στις 10 
Αυγούστου το «Anax» εκτέλεσε δρο
μολόγια και στη συνέχεια αντικα- 
ταστάθηκε από το επιβατηγό οχη
ματαγωγό «Αζόρες Εξπρές», το ο
ποίο όμως δεν αγκυροβόλησε ποτέ 
στη Σαμοθράκη. Το «Αζόρες Εξ
πρές» είχε αναχωρήσει την Κυριακή 
το βράδυ από το λιμάνι της Αλεξαν
δρούπολης με 654 επιβάτες, οχή
ματα Ι.Χ., φορτηγά και δίκυκλα, ό
μως όταν έφτασε στο λιμάνι της Σα
μοθράκης δεν μπόρεσε να δέσει, κα
θώς παρά τις προσπάθειες του πλοι
άρχου αυτό δεν κατέστη δυνατό λό
γω των ισχυρών ανέμων που έπνε
αν, με αποτέλεσμα να επιστρέψει ξα

νά στο λιμάνι της Αλεξανδρούπο
λης προχθές, λίγο μετά τις 5 τα ξη
μερώματα.

Οι επισκέπτες που παραμένουν ε
γκλωβισμένοι στο νησί είναι αγα- 
νακτισμένοι καθώς αδυνατούν να 
επιστρέψουν στις εστίες και την κα- 
θημερινότητά τους, ενώ οι τοπικές 
αρχές κάνουν ό,τι μπορούν για μεί
ωση της ταλαιπωρίας τους και δια
χείριση της εκρηκτικής κατάστασης 
που έχει δημιουργηθεί. Πάντως, κά
ποιοι τουρίστες μένουν σε αίθουσες 
που έχει διαθέσει ο δήμος του νη
σιού, ενώ ξενοδόχοι προσφέρουν 
χαμηλότερες τιμές στα καταλύματά 
τους, αλλά και στα εστιατόρια της 
Καμαριώτισσας, του λιμανιού της 
Σαμοθράκης.

Ο πολυήμερος ακτοπλοϊκός απο
κλεισμός «βύθισε» όμως και την ε- 
πισκεψιμότητα στο νησί, που στην 
αιχμή της τουριστικής περιόδου 
βρέθηκε χωρίς πρόσβαση, ενώ πα
ραδοσιακά τον Αύγουστο έχει 100% 
πληρότητα. Οι εκπρόσωποι τουρι
στικών φορέων της Σαμοθράκης ε- 
ξέφρασαν τον έντονο προβληματι
σμό τους καθώς οι ακυρώσεις κρα
τήσεων έπεσαν «βροχή» και αναμέ
νουν αποκατάσταση του νησιού ως 
τουριστικού προορισμού για την α
ναθέρμανση της κίνησης.

Οι φορείς της Σαμοθράκης ανα
μένεται να στείλουν εξώδικη δια
μαρτυρία κατά παντός υπευθύνου 
για τον ακτοπλοϊκό αποκλεισμό του 
νησιού.



9;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Συνέντευξη ΣΠΥΡΟΣ ΛΑΠΠΑΣ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-08-2019

Επιφάνεια: 1956.07 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

ΣΠΥΡΟΣΛΑΠΠΑΣ
Βουλευτής Καρδίτσας ΣΥΡΙΖΑ, 
τομεάρχπς Δικαιοσύνης

«Οι αναφορές περί 
"παρεμβάσεων" 
της κυβέρνησης 
τον ΣΥΡΙΖΑ στη 
Δικαιοσύνη μόνο 
θυμηδία προκαλονν»

ΣΕΛ.6-7
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1  Συνέντευξη ΣΠΥΡΟΣ ΛΑΠΠΑΣ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-08-2019

Συνέντευξη ΣΠΥΡΟΣ ΛΑΠΠΑΣ, βουλευτής Καρδίτσας ΣΥΡΙΖΑ ►Γιον ΔΗΜΗΤΡΗ ΤΕΡΖΗ

Δημιουργούν τοξικό πολιτικό 
περιβάλλον με μαντείες και 

υπαινικτικές απειλές για 
^ διώξεις κατά του ΣΥΡΙΖΑ»

Ο τομεάρχης Δικαιοσύνης του ΣΥΡΙΖΑ και βουλευτής 
Καρδίτσας, Σπύρος Λάππας, απαντά τόσο στον υπουργό 
Δικαιοσύνης, Κώστα Τσιάρα, για τις αιχμές που άφησε 
σχετικά με τα περί «Ρασπούτιν» και παρεμβάσεων 
στη Δικαιοσύνη, όσο και στα δημοσιεύματα 
που φέρουν την κυβέρνηση έτοιμη να διερευνήσει 
τα «σκάνδαλα του ΣΥΡΙΖΑ».

• Δημοσιεύματα του Τύπου αναφέρουν 
ότι σύντομα θα μπουν στο μικροσκόπιο 
της Δικαιοσύνης υποθέσεις με οσμή σκαν
δάλων, τα οποία έγιναν επί διακυβέρνη
σης ΣΥΡΙΖΑ. Μεταξύ άλλων αναφέρονται 
στο θέμα της Novartis και στην εμπλοκή 
πολιτικών προσώπων, τα οποία παρουσι
άζονται ως «θύματα» της δικής σας διακυ
βέρνησης. Πώς το σχολιάζετε;

Πριν από μόνο λίγες μέρες σε δήλωσή 
μου υπό την ιδιότητα του τομεάρχη Δικαι
οσύνης του ΣΥΡΙΖΑ τόνιζα προς τη νέα 
ηγεσία του υπουργείου, ότι η Δικαιοσύνη 
δεν έχει ανάγκη από πλεόνασμα δηλώ
σεων «μαντείας και προφητείας» για τις 
μελλούμενες ενέργειες των εισαγγελικών 
και δικαστικών αρχών, αλλά αντίθετα συ
γκεκριμένες ενέργειες και πράξεις για την 
ενίσχυση της ανεξαρτησίας της, όπως ρητά 
προβλέπεται από το Σύνταγμα και όπως 
επιβάλλεται αυτή η ανεξαρτησία να αποτε
λεί σταθερή και διαχρονική αναφορά των 
πολιτικών και του πολιτικού συστήματος 
στο σύνολό του. Ανακοινώσεις υπουργών 
αρμόδιων, μεταξύ άλλων, για την εμπέδωση 
αυτής της ανεξαρτησίας της Δικαιοσύνης, 
περί επικείμενων ερευνών της για δήθεν 
σκάνδαλα που έγιναν επί διακυβέρνησης 
ΣΥΡΙΖΑ κάθε άλλο παρά ενισχύουν αυτήν

την ανεξαρτησία της Δικαιοσύνης και των 
λειτουργών της. Το ίδιο επαναλαμβάνουν 
και τα φιλικά προς τη σημερινή κυβέρνηση 
μέσα ενημέρωσης και τα ίδια επαναλαμ
βάνω και προς αυτά. Ομως προκύπτει ένα 
αβίαστο ερώτημα: με ποιον θεσμικό τρόπο 
η ηγεσία του υπουργείου Δικαιοσύνης αρ
χικά και τα μέσα ενημέρωσης στη συνέχεια 
(τροφοδοτούμενα προφανώς από αυτήν) 
έχουν τέτοια πληροφόρηση; Περί ποιου συ
γκεκριμένου γεγονότος πρόκειται; Εχουν 
στην κατοχή τους κάτι απτό άξιο λόγου και 
δικαστικής έρευνας, που αγνοούν οι πά- 
ντες; Εάν δεν συμβαίνει κάτι τέτοιο, τότε 
μιλούμε για κατασυκοφάντηση πολιτικών 
αντιπάλων, κάνοντας χειριστή «αντιπολί
τευση» στην αντιπολίτευση και δημιουρ
γώντας τοξικό πολιτικό περιβάλλον που 
κυριαρχείται από υπονοούμενα, μαντείες 
και προφητείες και υπαινικτικές απειλές 
για δικαστικές διώξεις.
• Η υπόθεση Novartis όμως είναι κάτι το 
υπαρκτό, δεν πρόκειται για κάποια «προ
φητεία»...

Οσον αφορά την υπόθεση Novartis, που 
είναι μια ανοιχτή για τη Δικαιοσύνη υπό
θεση με τεράστιο οικονομικό και δικαστικό 
εύρος, θα συνιστούσα συγκράτηση, συστο
λή και αναμονή του πέρατος της διερεύνη-

σής της από τους εισαγγελείς Διαφθοράς, 
διότι το σκάνδαλο είναι υπαρκτό, έχει χα
ρακτήρα διεθνούς σκανδάλου του οποίου η 
έρευνα εκκίνησε από το FBI και το υπουρ
γείο Δικαιοσύνης των ΗΠΑ, έχει διερευνη- 
θεί στις μεγαλύτερες και πλουσιότερες χώ
ρες του πλανήτη (ΗΠΑ, Ρωσία, Ινδία, Κίνα 
κ.λπ.), έχει η ίδια η φαρμακευτική εταιρεία 
προβεί σε συμβιβασμό σε πολλά κράτη με 
την καταβολή προστίμων μεγάλων χρημα
τικών ποσών και ασφαλώς διερευνάται και 
στη χώρα μας.

Εάν η ερώτησή σας αναφέρεται και στην 
απόφαση της Βουλής για τα δέκα πολιτικά 
πρόσωπα, ένα μόνο έχω να πω: όταν οι ει
σαγγελείς Διαφθοράς αποστέλλουν «αμελ
λητί» ποινική δικογραφία για το σκάνδα
λο Novartis, επειδή κατά τη διάρκεια της

Ποια θεσμική εγγύηση ανεξαρτησίας 
μπορεί να έχει ένας φορέας 
την ηγεσία του οποίου διορίζει 
ο πρωθυπουργός και η πολιτική 
συγκυριακή εξουσία;

Στην Εξεταστική για την Υγεία 
αποκαλύφθηκε χωρίς καμία 
απολύτως αμφιβολία ότι 
τα σκάνδαλα και η διαφθορά 
στην Υγεία ήταν βασική συνιστώσα 
της χρεοκοπίας της χώρας

έρευνάς τους «έπεσαν» πάνω σε πολιτικά 
πρόσωπα για τα οποία δεν ενήργησαν κα
μία ουσιαστική έρευνα ακριβώς λόγω της 
«αμελλητί» αποστολής της δικογραφίας 
στη Βουλή, ποιος θα μπορούσε να λάβει 
την ευθύνη θέσης της υπόθεσης αυτής στο 
αρχείο και όχι της επιστροφής της στη Δι
καιοσύνη για να συνεχίσει τις έρευνές της 
και εάν υπήρχαν τα αναγκαία αποδεικτικά 
στοιχεία, να ασκήσει τις ποινικές διώξεις, 
εάν όχι, να τις θέσει η ίδια στο αρχείο, όπως 
άλλωστε έγινε για τα περισσότερα από τα 
δέκα πολιτικά πρόσωπα; Αυτό επέβαλε η 
θεσμική τήρηση του Συντάγματος και του 
Κανονισμού της Βουλής και αυτό έγινε. Σε 
διαφορετική περίπτωση (θέση στο αρχείο 
με απόφαση της Βουλής) θα ξεκινούσε ένα 
όργιο φημών και καταγγελιών ότι το πολιτι
κό σύστημα και η ίδια η Βουλή «κουκουλώ
νουν» το σκάνδαλο, ότι υπήρξε συναλλαγή 
μεταξύ των πολιτικών και των κομμάτων, 
ότι δεν επιτρέπουν στη Δικαιοσύνη (που 
έχει στα χέρια της και ερευνά το σύνολο του 
σκανδάλου το οποίο αφορά και τα μη πολιτι
κά πρόσωπα) να κρίνει αυτή ποιος έχει και 
ποιος δεν έχει ευθύνη, ενώ ταυτόχρονα θα 
έμειναν σκιές για τα καταγγελλόμενα πο
λιτικά πρόσωπα. Εν όψει όλων αυτών ποια 
έπρεπε να είναι η θεσμική και υπεύθυνη 
στάση των βουλευτών; Της Βουλής; Του 
πολιτικού συστήματος που τα τελευταία 
χρόνια η τιμή και αξιοπιστία της είναι απο
δεδειγμένα στο ναδίρ;
* Ο φιλικός προς την κυβέρνηση Τύπος 
αναφέρεται στον «Ρασπούτιν» και στον 
ρόλο που έπαιξε κατά τη διάρκεια της δι
κής σας διακυβέρνησης. Τι απαντάτε σε 
αυτούς που θεωρούν ότι ο ΣΥΡΙΖΑ μέσω 
συγκεκριμένων καναλιών χειριζόταν και 
επηρέαζε αποφάσεις της Δικαιοσύνης;

Ειδικά για τους «Ρασπούτιν» μίλησα με 
την προ ημερών δήλωσή μου, όπου ρητά
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1  Συνέντευξη ΣΠΥΡΟΣ ΛΑΠΠΑΣ
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,6-7 Ημερομηνία

έκδοσης:
14-08-2019

ανέφερα ότι «διαπιστώνεται πως η ηγεσία 
του υπουργείου Δικαιοσύνης, μέσα σε λί
γες μόνο ημέρες από την κατάληψη των 
υπουργικών θώκων, εκδηλώνει «περίσ
σευμα» δηλώσεων, άκρατο βερμπαλισμό... 
και μάλλον περίεργη αντίληψη για τη φύση 
και την ποιότητα του αντικειμένου και των 
αρμοδιοτήτων του υπουργείου της... (Η δι
καιοσύνη) επιβάλλει σε όλους όσοι άμεσα 
ή έμμεσα έχουν σχέση με τον θεσμό της να 
επιδεικνύουν σοβαρότητα, υπευθυνότητα, 
ορθολογισμό και σύνεση, και πρωτίστως 
αυτό επιβάλλεται ασφαλώς για την ηγεσία 
του υπουργείου Δικαιοσύνης». Και αμέσως, 
υπό τύπο κοινωνικού δαρβινισμού, ο φιλι
κός προς την κυβέρνηση Τύπος «έπιασε» 
το υπονοούμενο και άρχισε να ομιλεί για 
Ρασπούτιν και τα συναφή. Πρόκειται για 
πολιτικές ασκήσεις επί χάρτου, αφού μια 
τέτοια καταγγελία απαιτεί συγκεκριμένα 
και σαφή στοιχεία και γεγονότα και για την 
ερώτησή σας αυτή ισχύουν όσα αμέσως 
προηγούμενα απάντησα στην πρώτη ερώ
τησή σας.
• Ναι, αλλά ο υπουργός Δικαιοσύνης 
άφησε υπόνοιες για παρέμβαση της κυ
βέρνησης σας στο έργο της Δικαιοσύνης...

Οι αναφορές περί «παρεμβάσεων» της 
κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ στη Δικαιοσύνη 
μόνο θυμηδία προκαλούν, διότι παρέμβα
ση στη Δικαιοσύνη νοείται ως ασφυκτική 
πίεση προς τους εισαγγελικούς και δικα
στικούς λειτουργούς, ώστε η δικανική τους 
πεποίθηση και κρίση να είναι αυτή που 
επιθυμούν εκείνοι που ασκούν την πίεση. 
Εάν κάποιος γνωρίζει ότι κάτι τέτοιο συ
νέβη επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, να μας το 
πει. Γιατί εκείνο που εμείς γνωρίζουμε, και 
το γνωρίζει και η ελληνική κοινωνία, είναι 
ότι όλες οι μεγάλες δικαστικές υποθέσεις, 
που είχαν και πολιτικό αντίκτυπο, έχουν 
εξελιχθεί αντίθετα με όσα προσδοκούσα
με (τηλεοπτικές άδειες, παραγραφή στην 
5ετία για μεγάλες υποθέσεις φοροδιαφυγής, 
ερμηνεία για το μάθημα θρησκευτικών με 
βάση το jus sanguinis (δίκαιο του αίματος) 
και όχι το jus soli (δίκαιο του τόπου-κατοι- 
κίας), ποια ή ποιες υποθέσεις εννοούν οι 
δημοσιογραφικοί κάλαμοι της ευκολίας στις 
οποίες παρενέβη η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ; 
Δεν αντιλαμβάνονται ότι με τέτοιας φύσης 
καταγγελίες πρωτίστως προσβάλλουν βά
ναυσα τους ίδιους τους λειτουργούς της 
Δικαιοσύνης, για τους οποίους υπαινίσσο
νται ότι είναι έτοιμοι για υποχωρήσεις και 
εύκαμπτοι σε πιέσεις της εκάστοτε πολιτι
κής εξουσίας; Δεν κατανοούν ότι αυτό είναι 
πολύ επικίνδυνο για την εμπιστοσύνη των 
πολιτών, που θα υφίστατο κατά τον τρόπο 
αυτόν συντριπτικό πλήγμα; Για ποιες πα
ρεμβάσεις ομιλούν, όταν σήμερα για την 
υπόθεση Novartis έχουμε τη θέση στο αρ
χείο της δικογραφίας για τα περισσότερα 
πολιτικά πρόσωπα που καταγγέλλονταν;
• Ζήσατε από κοντά όλη τη διαδικασία της 
εξεταστικής για την Υγεία. Τι λέει η εμπει
ρία σας από αυτή τη διαδικασία;

Στην εξεταστική για την Υγεία, η οποία 
σημειωτέον συγκροτήθηκε με ομόφωνη 
απόφαση της Βουλής, αποκαλύφθηκαν 
«φόρα παρτίδα» όλα όσα ο ελληνικός λαός 
πίστευε ότι συμβαίνουν στο παρασκήνιο 
και στα σκοτάδια της διαφθοράς και της δι
απλοκής. Τώρα για πρώτη φορά δημόσια 
άκουσε (και ακούσαμε) «σημεία και τέρα
τα» από τα πλέον αρμόδια χείλη (Γ. Σούρλα,

S
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1
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1
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Το σκάνδαλο Novartis είναι
προϊστάμενους υπηρεσιών Υγείας, πρώην 
υπουργούς Υγείας, την υπηρεσιακή πυρα
μίδα βασικών φορέων της Υγείας, όπως 
ΚΕΕΛΠΝΟ, «Ερρίκος Ντυνάν» κ.λπ.) και 
αποκαλύφθηκε χωρίς καμία απολύτως αμ
φιβολία ότι τα σκάνδαλα και η διαφθορά 
στην Υγεία ήταν βασική συνιστώσα της 
χρεοκοπίας της χώρας. Παρακολουθώ την 
εξέλιξη των υποθέσεων αυτών που διερευ
νά η Δικαιοσύνη και όλοι πρέπει να μιλή
σουμε μετά την κατάληξή τους και όχι «εν 
πλω», κατά το στάδιο δηλαδή διερεύνησής 
τους. Σήμερα μόνο μέχρι το σημείο αυτό 
μπορώ να φτάσω, και αυτό όχι επειδή θέλω 
να αποκρύψω κάποιες σκέψεις μου, αλλά 
γιατί αυτό θεωρώ ότι αποτελεί θεσμική 
υποχρέωση.
* Φοβάστε μεθοδεύσεις «κουκουλώμα- 
τος» υποθέσεων που βρίσκονται στη δια
δικασία της έρευνας;

Δεν έχω κανένα στοιχείο από το οποίο 
να συνάγεται μια τέτοια εκδοχή, πρωτίστως 
γιατί πρέπει να εμπιστευόμαστε τους εισαγ- 
γελικούς και δικαστικούς λειτουργούς που 
διερευνούν τις υποθέσεις αυτές, διαφορετι
κά δεν γίνεται, δεν μπορεί να προχωρήσει, 
όχι μόνο η Δικαιοσύνη και οι λειτουργοί 
της, αλλά και η χώρα, με διαρκή αμφισβή
τηση του κύρους και της αξιοπιστίας της. 
Ιδίως σε μια περίοδο στην οποία η χώρα 
εξέρχεται από το σπιράλ της απαξίωσης, 
της κρίσης και της οπισθοδρόμησης, ενώ 
όλοι όσοι σχετίζονται με τον ένα ή τον άλλο 
τρόπο με τη Δικαιοσύνη πρέπει να απα
ντήσουμε στο κυρίαρχο ερώτημα: τι είναι 
Δικαιοσύνη και πώς απονέμεται μετά την 
έξοδό μας από τα μνημόνια. Και σ’ αυτό 
πρέπει να εμμείνουμε μέχρι τέλους και σ’ 
αυτό περιορίζομαι σήμερα.
• Τι περιμένετε από τη νέα Αρχή Διαφά
νειας; Πώς πιστεύετε ότι θα λειτουργήσει 
το μοντέλο που «διαφημίζεται» ήδη από

την κυβέρνηση ως εξόχως αποτελεσμα
τικό;

Η Εθνική Αρχή Διαφάνειας, που επελέ- 
γη από το «επιτελικό κράτος» ως λύση για 
την αντιμετώπιση της διαφθοράς και της 
διαπλοκής, έχει μια κατ’ αρχήν αιτιολόγηση 
και αυτή είναι η συγκέντρωση όλων των 
θεσμικών φορέων με αντικείμενο τη δια
φάνεια σε έναν φορέα. Μέχρι σήμερα όμως 
δεν ήταν αυτό το πρόβλημα στη χώρα και 
στην οικονομία. Υπήρχε η Γενική Επιθεώ
ρηση Δημόσιας Διοίκησης, η οποία καιαρ- 
γείται, παρόλο που επιτέλεσε σημαντικότα
το έργο κατά κοινή ομολογία. Ομως εκείνο 
που ανατρέπει κάθε καλή πρόθεση και 
κάθε «δικαιολογία» για τη δημιουργία της 
αναιρείται στο σύνολό της από τη διάταξη 
που αναφέρει ότι την εξουσία επιλογής του 
πρώτου διοικητή της την έχει αποκλειστι
κά ο πρωθυπουργός και το υπερυπουργείο 
του που δημιούργησε με το «επιτελικό κρά
τος». Ποια θεσμική εγγύηση ανεξαρτησί
ας μπορεί να έχει ένας φορέας την ηγεσία 
του οποίου διορίζει ο πρωθυπουργός και 
η πολιτική συγκυριακή εξουσία, όταν 
μάλιστα καταργείς όλους τους προ
ηγούμενους φορείς διαφάνειας 
ακριβώς με το επιχείρημα ότι 
δεν είχαν τέτοιες εγγυήσεις;
Και πάλι αποθέωση υποκρισί
ας και καιροσκοπισμού. Ομως 
σε κάθε περίπτωση οψόμεθα, 
κυρίως για τη συνέχεια της 
έρευνας που ξεκίνησαν οι 
καταργούμενοι φορείς 
(επιθεωρήτρια Δ.Δ. κ.
Παπασπύρου, ο ΣΕΥΥΠ 
κ.λπ.) και από την κατά
ληξή τους θα διαπιστωθεί 
πόση ανεξαρτησία θα δια
θέτει η νέα Αρχή Διαφά
νειας.

υπαρκτό, εχει χαρακτήρα 
διεθνούς σκανδάλου, έχει η ίδια 
η φαρμακευτική εταιρεία προβεί 
σε συμβιβασμό σε πολλά κράτη με 
την καταβολή προστίμων μεγάλων 
χρηματικών ποσών και ασφαλώς 
διερευνάται και στη χώρα μας

Ανακοινώσεις υπουργών αρμόδιων 
για την εμπέδωση της ανεξαρτησίας 
της Δικαιοσύνης, περί επικείμενων 
ερευνών της για δήθεν σκάνδαλα 
επί διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ κάθε 
άλλο παρά ενισχύουν αυτήν 
την ανεξαρτησία της Δικαιοσύνης 
και των λειτουργών της

Η Δικαιοσύνη επιβάλλει σε όλους 
όσοι άμεσα ή έμμεσα έχουν σχέση 
με τον θεσμό της να επιδεικνύουν 
σοβαρότητα, υπευθυνότητα, 
ορθολογισμό και σύνεση, και 
πρωτίστως αυτό επιβάλλεται 

ασφαλώς για την ηγεσία του 
υπουργείου Δικαιοσύνης

OunOUPYOS
Δικαιοσύνης 
Κώστας Τσιάρας
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1  ΡΥΘΜΙΣΗ ΧΡΕΩΝ ΣΤΟ 3% Ο ΤΟΚΟΣ ΓΙΑ ΤΙΣ 120 ΔΟΣΕΙΣ
ΣΤΑ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΑ ΤΑΜΕΙΑ

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 19-20 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-08-2019

Επιφάνεια: 608.74 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΡΥΘΜΙΣΗ ΧΡΕΩΝ
ΣΤΟ 3% 0 ΤΟΚΟΣ 
ΓΙΑ ΤΙΣ 120 
ΔΟΣΕΙΣ ΣΤΑ 
ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΑ 
ΤΑΜΕΙΑ
ΙΕΛ.20
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1  ΡΥΘΜΙΣΗ ΧΡΕΩΝ ΣΤΟ 3% Ο ΤΟΚΟΣ ΓΙΑ ΤΙΣ 120 ΔΟΣΕΙΣ ΣΤΑ ΑΣΦΑΛΙΣΤΙΚΑ
ΤΑΜΕΙΑ

Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 19-20 Ημερομηνία
έκδοσης:

14-08-2019

€50
τον μήνα 
παραμένει η 
ελάχιστη δόση

€30
είναι η ελάχιστη 
δόση για 
τους αγρότες 
του πρώην ΟΓΑ

ΤΟΥ ΗΛΙΑ ΓΈΩΡΓΑΚΗ

«κ έρδη» έως και 18% στους τόκους που θα πλήρωναν 
σε ορίζοντα δεκαετίας θα έχουν οι ασφαλισμένοι 

. οι οποίοι εντάσσονται στη ρύθμιση 120 δόσεων 
μετά τη μείωση του επιτοκίου από το 5% στο 3%. Εγκύκλιος 
του ΕΦΚΑ η οποία εκδόθηκε χθες ενεργοποιώντας τις νέες 
διατάξεις νόμου ορίζει ότι η μείωση αυτή έχει άμεση εφαρμογή 
στις νέες αιτήσεις υπαγωγής σε ρύθμιση του Ν. 4611 /2019 αλλά 
και στις ήδη υπάρχουσες ρυθμίσεις για τις οποίες οι οφειλέ
τες θα επιλέξουν την εφάπαξ εξόφληση του υπολοίπου των 
δόσεων τους. Για όλες τις ενεργές ρυθμίσεις οι ανεξόφλητες 
δόσεις αναπροσαρμόζονται αυτόματα και σταδιακά, χωρίς να 
απαιτούνται περαιτέρω ενέργειες.

Αρμόδιες πηγές διευκρινίζουν ότι όσοι έχουν ήδη ενταχθεί 
στη ρύθμιση των 120 δόσεων, σταδιακά μέσα στον Σεπτέμβρη 
και χωρίς να χρειαστεί να κάνουν τίποτα οι ίδιοι, θα διαπιστώ
σουν ότι το μηνιαίο ποσό που καταβάλλουν για την εξόφληση 
των υποχρεώσεων τους θα μειωθεί καθώς θα εφαρμοστεί το 
νέο μειωμένο επιτόκιο. Στις νέες αιτήσεις, καθώς και στις ήδη 
υπάρχουσες ρυθμίσεις, για τις οποίες οι οφειλέτες ετπλέξουν 
την εφάπαξ εξόφληση του υπολοίπου των δόσεων τους, το 
μειωμένο επιτόκιο θα εφαρμόζεται άμεσα ενώ για όλες τις 
υπόλοιπες ενεργές ρυθμίσεις που έχουν ήδη γίνει στο πλαίσιο 
των 120 δόσεων, η προσαρμογή θα γίνει αυτόματα μεν αλλά θα 
η διαδικασία θα ξεκινήσει λίγο αργότερα μέσα στον Σεπτέμβρη

Στο 3% 
ο τόκος 

για τις 120 
δόσεις

Ρύθμιση για χρέη στα ασφαλιστικά 
ταμεία: εγκύκλιος του ΕΦΚΑ θέτει σε 

εφαρμογή τις νέες διατάξεις ■ Πώς και 
πότε αναπροσαρμόζονται οι δόσεις

ώστε να έχει ολοκληρωθεί το αργότερο εντός του Οκτωβρίου. 
Οχ μειωμένες δόσεις θα αφορούν το διάστημα από την ψήφιση 
των νέων διατάξεων και μετά.

Στην εγκύκλιο ορίζεται ότι η βασική οφειλή που υπάγεται 
στη ρύθμιση του Ν. 4611/2019, όπως αυτή προκύπτει μετά τον 
υπολογισμό σύμφωνα με τις σχετικές διατάξεις, κεφαλαιοποι- 
είται κατά την ημερομηνία υπαγωγής στη ρύθμιση και αντί 
τόκων, πρόσθετων τελών και προσαυξήσεων λόγω μη εμπρό
θεσμης καταβολής επιβαρύνεται από τον επόμενο μήνα από 
αυτόν της υπαγωγής στη ρύθμιση με τόκο που υπολογίζεται 
με βάση το εκάστοτε ισχύον επιτόκιο αναφοράς για πράξεις 
αναχρηματοδότησης της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας 
πλέον τριών εκατοστιαίων μονάδων, ετησίως υπολογιζόμενο. 
Στις αρχικές διατάξεις της ρύθμισης ο τόκος είχε οριστεί στο 5% 
και η μείωσή του στο 3% αιτιολογείται «ώστε να διασφαλιστεί 
η βιωσιμότητα των επιχειρήσεων και των νοικοκυριών, καθώς 
και η συνεπής παρακολούθηση και καταβολή των δόσεων της 
ρύθμισης, μαζί με την καταβολή των τρεχουσών εισφορών».

ΤΟ ΚΕΡΔΟΣ. Σύμφωνα με εκτιμήσεις ειδικών το κέρδος από τη 
μείωση του επιτοκίου μεταφράζεται σε σημαντικές ελαφρύνσεις, 
οι οποίες στην περίπτωση εξόφλησης της οφειλής σε διάστημα 
δεκαετίας θα αγγίξουν τις 8 ποσοστιαίες μονάδες.

Στο τέλος της δεκαετίας, η συνολική επιβάρυνση από το 
ετήσιο επιτόκιο θα είναι κοντά στο 18% και όχι 26%επί της 
βασιχής οφειλής που υπάγεται σε ρύθμιση.

Σύμφωνα με τον υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέ
σεων, Γιάννη Βρούτση, η μείωση του επιτοκίου θα συμβάλει 
σημαντικά στη βελτίωση της ρευστότητας των οφειλετών 
(επιχειρήσεων και φυσικών προσώπων) που έχουν χρέη προς 
τους φορείς κοινωνικές ασφάλισης. Το υπουργείο Εργασίας έχει 
διαμηνύσει ότι η ρύθμιση αυτή θα είναι η τελευταία ευκαιρία 
για όσους έχουν οφειλές στα ασφαλιστικά ταμεία καλώντας 
τους να αξιοποιήσουν τις ισχύουσες διατάξεις.

Υπενθυμίζεται ότι η ελάχιστη δόση παραμένει στα 50 ευρώ 
τον μήνα τόσο για τους ελεύθερους επαγγελματίες και αυτοα
πασχολουμένους όσο και για τους εργοδότες οι οποίοι έχουν 
ληξιπρόθεσμα χρέη προς το πρώην ΙΚΑ.

Οι εργοδότες μπορούν να λάβουν 50% «κούρεμα» προσαυ
ξήσεων και τόκων αν μπουν σε ρύθμιση με δόσεις (έως 120) 
και 100% διαγραφή προσαυξήσεων και τόκων αν καταβάλουν 
εφάπαξ τη βασική οφειλή. Οι ελεύθεροι επαγγελματίες και 
αυτοαπασχολούμενοι των πρώην ΟΑΕΕ και ΕΤΑΑ έχουν τη 
δυνατότητα επιλογής επανυπολογισμού της οφειλής, μέσω 
του οποίου «κουρεύεται» η βασική τους οφειλή ως και πάνω 
από 50%. Παράλληλα, δικαιούνται και «κούρεμα» 85% στις 
προσαυξήσεις.

Αντίθετα, για τους αγρότες του πρώην ΟΓΑ η ελάχιστη δόση 
είναι στα 30 ευρώ. Οι αγρότες δεν εντάσσονται στον επανυ- 
πολογισμό αλλά επωφελούνται από 100% διαγραφή προσαυ
ξήσεων και τόκων.

Τα τελευταία διαθέσιμα στοιχεία αναφέρουν ότι έχουν ξε- 
περάσει το 1,5 δισ. ευρώ τα χρέη προς τα ασφαλιστικά ταμεία, 
τα οποία έχουν ενταχθεί ήδη στη ρύθμιση των 120 δόσεων. 
Την ίδια ώρα, τα τελευταία διαθέσιμα στοιχεία δείχνουν ότι οι 
ληξιπρόθεσμες οφειλές προς τα ασφαλιστικά ταμεία ανήλθαν 
στο τέλος Ιουνίου στα 35,1 δισ. ευρώ μειωμένα κατά 248,35 
εκατ. ευρώ σε σχέση με τον Μάρτιο. Η μείωση αυτή σχετίζεται 
με την ενεργοποίηση της ρύθμισης των 120 δόσεων.
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Παγκόσμιο ζήτημα υγείας η ρύπανση του αέρα
Οι βασικές προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής από τον Richard Peltier

Η κλιματική αλλαγή θα έχει σοβαρό
τατες συνέπειες σε κάθε τομέα της κοι
νωνίας μας, μεταξύ άλλων και στη δη
μόσια υγεία, εκτιμά ο αναπληρωτής κα
θηγητής Επιστημών Περιβαλλοντικής 
Υγείας του Πανεπιστημίου της Μασα- 
χουσέτης στο Αμχερστ (University of 
Massachusetts Amherst) Richard Pelti
er.

«Δύο -κατά την άποψή μου- sivat οι 
βασικές προκλήσεις. Πρώτον, το κοινό 
δεν έχει ακόμα πειστεί ότι η κλιματική 
αλλαγή θα έχει σοβαρότατες συνέπειες 
στις κοινωνίες μας, που θα επεκταθούν 
σε κάθε τομέα: στη γεωπολιτική, την 
οικονομία, τη γεωργία, τα εμπορικά και 
βιομηχανικά συμφέροντα και, μετά βε
βαιότητας, στη δημόσια υγεία», αναφέ
ρει χαρακτηριστικά, επισηραίνοντας 
παράλληλα πως μπορεί να μην γνωρί
ζουμε επακριβώς πώς θα επηρεάσει το 
περιβάλλον η κλιματική αλλαγή αλλά 
«αυτό που γνωρίζουμε, χωρίς καμιά αμ
φιβολία, είναι ότι θα αλλάξει δραστικά 
τον κόσμο μας» καθώς και το πώς επη
ρεάζεται η κοινωνία μας από το περι
βάλλον.

Η ατμοσφαιρική ρύπανση οδηγεί σε 
περισσότερους από 4 εκατομμύρια θα
νάτους κάθε χρόνο ανά τον πλανήτη

και ένα μέρος από αυτή προέρχεται από 
τον καπνό των πυρκαγιών.

Γι’ αυτό και ο Αμερικανός επιστήμο
νας χαρακτηρίζει τους πυροσβέστες, 
που πρώτοι ρίχνονται στη «μάχη» της 
κατάσβεσης, μια «γενναία ομάδα επαγ- 
γελματιών», ενώ τονίζει πως «με κάθε 
ανάσα που παίρνει κάποιος -είτε πυρο
σβέστης είτε απλός πολίτης- σε κάθε 
τοποθεσία όπου καπνός ρυπαίνει την 
ατμόσφαιρα, μπορεί να έχει τόσο άμε
σες όσο και μακροπροθέσμες επιπτώ
σεις για την υγεία του».

Ο Αμερικανός ειδικός στην Περιβαλ
λοντική Υγεία υπογραμμίζει ακόμα ότι 
«δεν υπάρχει καμιά ποσότητα «ασφα

λούς» ρύπανσης», αλλά καθώς δεν εί
ναι δυνατό να μηδενίσουμε το ποσοστό 
της ατμοσφαιρικής ρύπανσης, το καλύ
τερο που έχουμε να κάνουμε είναι να το 
μειώσουμε στο χαμηλότερο δυνατό επί
πεδο.

«Υπάρχουν δύο βασικοί τρόποι που 
μπορούμε να προστατευτούμε από την 
ατμοσφαιρική ρύπανση: να μειώσουμε 
την προσωπική μας έκθεση (σε τέτοιου 
είδους ρύπους) ή να απαιτήσουμε από 
τις κυβερνήσεις μας να μειώσουν τις 
επιβλαβείς εκπομπές στις πόλεις μας», 
σημειώνει ο Αμερικανός επιστήμονας 
και προτείνει διάφορους τρόπους (αυ
τοπροστασίας, όπως το να αποφεύγου

με να βρισκόμαστε σε εξωτερικό χώρο, 
όταν η ποιότητα της ατμόσφαιρας είναι 
κακή, και να παραμένουμε σε κλειστό 
χώρο, με τα παράθυρα κλειστά ή να με
ταθέτουμε τις εξωτερικές μας δραστη
ριότητες για τις ώρες εκείνες της ημέ
ρας που είναι καλύτερη η ατμόσφαιρα.

«Για παράδειγμα, αν αποφεύγουμε 
να αθλούμαστε κατά τη διάρκεια των 
ωρών αιχμής είναι μια καλή στρατηγι
κή ώστε να μειώσουμε την έκθεσή μας 
σε αστική ρύπανση που σχετίζεται με 
το κυκλοφοριακό», λέει χαρακτηριστι
κά.

Προτείνει, δε, ως μέτρα (αυτοπρο
στασίας τη χρήση ειδικών πιστοποιημέ
νων μασκών ή φίλτρων αέρα στους χώ
ρους, όπου περνάμε το μεγαλύτερο μέ
ρος της ημέρας, ενώ προχωρά κι ένα 
βήμα παραπέρα προτείνοντας ακόμα 
και τη δημιουργία χώρων «καθαρού αέ
ρα» σε δημόσια κτίρια- σχολεία, νοσο
κομεία κ.ά.

Στο πλαίσιο αυτό τονίζει πόσο ση
μαντική είναι η άσκηση πίεσης από 
τους πολίτες στους κυβερνώντες ώστε 
να αντιληφθούν πόσο πραγματικά ση
μαντικό είναι το ζήτημα του «κακού» 
αέρα, στον οποίο όλοι είμαστε εκτεθει
μένοι.
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